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ZAPISNIK 
sa 154. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 27. jula 2016. godine 
 
 Sjednica je počela u 09.15 časova. 
 Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
 Sjednici su prisustvovali poslanici: Damir Šehović, Veljko Zarubica, Filip Vuković, 
Rešid Adrović, Almer Kalač, Nebojša Medojević, Radojica Živković i Milutin Đukanović. 
 Na početku sjednice, a u skladu sa članom 55 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
poslanika Rešida Adrovića zamijenio je poslanik Radovan Obradović. 
 Poslanik Srđan Milić najavio je odsustvo sa sjednice. 
 Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Nik Gjeloshaj i Goran Tuponja. 
 Sjednici su, u skladu sa članom 67 Poslovnika Skupštine Crne Gore, a u svojstvu 
predstavnika predlagača, prisustvovali: dr Vujica Lazović, potpredsjednik Vlade za 
ekonomsku politiku i finansijski sistem; dr Vladimir Kavarić, ministar ekonomije i Snežana 
Šljukić, savjetnica potpredsjednika Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem. 
 
 Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
 Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

DNEVNI RED: 
- usvajanje zapisnika sa 147. i 152. sjednice - 

 
1. RAZMATRANJE amandmana (devet) na PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I 

DOPUNAMA ZAKONA O KONVERZIJI KREDITA U ŠVAJCARSKIM FRANCIMA 
CHF U EURE EUR, koje je podnio poslanik Nebojša Medojević; 
 

2. PREDLOG ODLUKE O PRIHVATANJU AKCIONARSKOG UGOVORA IZMEĐU 
DRŽAVE CRNE GORE I A2A S.P.A i 
 

3. TEKUĆA PITANJA. 
 

*     *     * 
Zapisnik sa 147. sjednice, čiji je sastavni dio audio zapis, i zapisnik sa 152. sjednice 

Odbora usvojeni su bez primjedbi. 
*     *     * 

 
Prva tačka - RAZMATRANJE amandmana (devet) na PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA 
I DOPUNAMA ZAKONA O KONVERZIJI KREDITA U ŠVAJCARSKIM FRANCIMA CHF U 
EURE EUR, koje je podnio poslanik  
 

- Nebojša Medojević      (devet) (28-1/16-1/49) 
 

 Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, obavijestio je da je kompanija „Heta 
Asset Resolution“ d.o.o. Podgorica u susret raspravi povodom navedene teme dostavila 
dopis (br. 00-63-7/16-73/1 od 27. jula 2016. godine) koji je podijeljen članovima Odbora. 
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 Nakon uvodnog obrazloženja predlagača amandmana, poslanika Nebojše Medojevića, 
koji je i predlagač Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o konverziji kredita u 
švajcarskim francima CHF u eure EUR, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
 Podnosilac amandmana, koji je i predlagač Predloga zakona o konverziji kredita u 
švajcarskim francima CHF u eure EUR, obrazložio je suštinu predloženih izmjena i dopuna. 
 Izmjenama se preciznije uređuje tretman potraživanja ustupljenih trećim licima kako 
bi se omogućila dosljedna primjena ovog zakona, kao i obaveza Centralne banke Crne Gore 
da svojim propisom bliže uredi i nadzor nad primjenom ovog zakona od strane trećih lica. 
Predloženo je, između ostalog, da se klijentima po osnovu otplate kredita u redovnom 
postupku ili prinudnim putem vrati višak uplaćenih sredstava od obaveze utvrđene po ovom 
zakonu sa zakonskom zateznom kamatom od dospjeća do konačne isplate. Takođe, 
predloženo je da se pri izračunavanju iznosa duga po osnovu potraživanja iz ugovora koje su 
banke naplatile ili jednostrano raskinule ili ustupile trećim licima neće obračunavati zatezna 
kamata za kašnjenja u izmirivanju obaveza, troškovi opomena i troškovi vođenja postupaka 
kod sudova ili drugih organa. 
 
 Na Odboru je konstatovano da su amandmani postali sastavni dio teksta Predloga 
zakona. 
 Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Nebojša Medojević. 
  
Druga tačka - PREDLOG ODLUKE O PRIHVATANJU AKCIONARSKOG UGOVORA 
IZMEĐU DRŽAVE CRNE GORE I A2A S.P.A; 
 
 Predsjednik Odbora, Aleksandar Damjanović, podsjetio je da je Vlada Crne Gore na 
sjednici od 11. jula 2016. godine utvrdila Predlog odluke i da je isti usmjeren Odboru 19. jula 
2016. godine uz predlog da se donese po skraćenom postupku. Konstatovao je da je uz 
Predlog odluke Odboru dostavljen i Akcionarski ugovor između Države Crne Gore i A2A 
S.P.A. 
 Uvodno obrazloženje o Predlogu odluke o prihvatanju Akcionarskog ugovora između 
Države Crne Gore i A2A S.P.A dao je dr Vujica Lazović, potpredsjednik Vlade za ekonomsku 
politiku i finansijski sistem.  
 U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Damir Šehović, Milutin 
Đukanović, Nebojša Medojević, Radojica Živković i Filip Vuković i Vladimir Kavarić, 
ministar ekonomije. 
 Odbor je, nakon rasprave, odlučio da podnese Skupštini sljedeći  
 

I Z V J E Š T A J 
 Predstavnici predlagača u uvodnom obrazloženju, upoznali su Odbor da se u cilju 
aktivnosti neophodnih za realizaciju izgradnje drugog bloka Termoelektrane (TE) Pljevlja, 
pristupilo pregovorima o zaključenju Ugovora sa italijanskom kompanijom A2A, koja 
raspolaže sa 41,75% učešća u akcijskom kapitalu Elektroprivrede Crne Gore (EPCG), a kojim 
bi se, između ostalog, obezbijedila njena saglasnost za navedeni projekat. Istakli su da je 
partnerstvo sa italijanskom kompanijom A2A od strateškog značaja za Crnu Goru imajući u 
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vidu da je ova kompanija najveći investitor u posljednjih deset godina na prostoru Crne Gore. 
Ukazali su da se prilikom definisanja ugovornih odredbi nastojalo da se obezbijedi izgradnja 
velikih energetskih objekata kao i izlazna opcija za italijansku kompaniju u slučaju nastanka 
negativnih okolnosti koje utiču na realizaciju Ugovora. Podsjetili su da je kroz postupak 
tendera za djelimičnu privatizaciju i dokapitalizaciju EPCG, kompanija A2A u 2009. godini 
kupila 43,75% akcija za 434 mil.€ kao i da je država u 2014. godini izvršila konverziju 
poreskog duga u iznosu od 44,99 mil.€ u kapital EPCG po nominalnoj cijeni od 7,6 € po akciji, 
čime je povećala svoje vlasništvo u EPCG na 57,016%. Upoznali su Odbor sa boljim rješenjima 
u odnosu na prethodne ugovore sa A2A, a koji su sadržani u tome što ova kompanija 
predlaže menadžere dok je njihovo imenovanje moguće tek nakon dogovora sa Vladom; 
spremnost A2A da EPCG izda korporativnu garanciju za projekat drugog bloka 
Termoelektrane;  kao i odricanje od arbitraže u slučaju aktivnosti koje utiču na realizaciju 
Ugovora, a što dovodi do opcije da Vlada Crne Gore preuzima sve akcije koje italijanski 
partner ima u EPCG za 250 mil.€ i to u sedam godišnjih rata. Predstavnici predlagača su 
ukazali i da, ukoliko dođe do situacije da Vlada Crne Gore ne potpiše gore navedeni ugovor, 
neće doći do izgradnje drugog bloka Termoelektrane Pljevlja što bi dovelo do energetskog 
disbalansa u Crnoj Gori 
 Na Odboru je konstatovano da Skupština Crne Gore treba da donese odluku o 
prihvatanju akcionarskog Ugovora između države Crne Gore i A2A u skladu sa članom 29 
Zakona o državnoj imovini, a koji se odnosi na raspolaganje stvarima i drugim dobrima u 
državnoj imovini iznad vrijednosti od 150 mil.€. Takođe, ukazano je da se u skladu sa 
Zakonom o privrednim društvima ključne odluke u akcionarskim društvima donose 
dvotrećinskom većinom sa kojom Crna Gora u ovom momentu ne raspolaže što predstavlja i 
jedan od razloga za potpisivanje ugovora sa italijanskim partnerom. Iskazana je dilema u 
dijelu da li Crna Gora, s obzirom na trenutnu ekonomsku situaciju i finansijska opterećenja 
koja se odnose na realizaciju projekta izgradnje autoputa Bar –Boljare, može samostalno 
investirati u razvojne projekte i izgradnju drugog bloka TE Pljevlja. Na Odboru je data 
podrška projektu izgradnje drugog bloka TE Pljevlja, dok su tokom rasprave iznijeta različita 
mišljenja i stavovi vezani za potpisivanje Ugovora sa italijanskom kompanijom A2A.  
 S jedne strane, bilo je mišljenja da je usvajanje akcionarkog Ugovora između Vlade i 
A2A od nacionalnog interesa za Crnu Goru kao i da se sa izgradnjom drugog bloka TE 
Pljevlja obezbjeđuje energetska nezavisnost države. Ocijenjeno je da se potpisivanjem 
Ugovora nastavlja saradnja sa strateškim partnerom A2A i štite državni interesi u slučaju 
izlaska A2A iz vlasništva EPCG s obzirom da bi aktiviranjem put opcije ustupila Crnoj Gori 
svoje akcije za 250 mil.€ koje je 2009. godine kupila za 434 mil.€. Imajući u vidu da se za oko 7 
godina može očekivati gašenje prvog bloka TE Pljevlja, ocjenjeno je da se potpisivanjem 
navedenog Ugovora i izgradnjom drugog bloka TE Pljevlja, čuva preko 1.200 radnih mjesta, 
ali i da se obezbijeđuje dugo očekivana realizacija toplifikacije Pljevalja. Bilo je mišljenja da je 
EPCG danas mnogo uspješnija kompanija nego kada je izvršen postupak djelimične 
privatizacije i dokapitalizacije, kao i da raspolaže depozitima u iznosu od oko 220 mil.€. 
Pozitivnim je ocjenjena ugovorna odredba kojom se predviđa dogovorni menadžement 
imajući u vidu da je iskazano mišljenje da menadžmet A2A koji je do sada upravljao EPCG 
nije na najbolji način odgovorio izazovima. 
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 S druge strane, bilo je mišljenja da država, u što kraćem periodu, treba da preuzme 
akcijski kapital italijanske kompanije A2A čime bi stekla oko 99% vlasništva u EPCG i da 
samostalno realizuje projekat izgradnje drugog bloka TE u Pljevljima. S obzirom da država u 
ovom trenutku posjeduje oko 57% vlasništva u kapitalu EPCG, članove Odbora su 
interesovali razlozi zbog kojih crnogorski menadžent ne upravlja EPCG nego se upravljanje 
ustupa partneru sa manjinskim udjelom u kapitalu. Takođe, bilo je mišljenja da je država u 
2014. godini u  procesu konverzije poreskog duga u akcijski kapital u EPCG, akcije dobila po 
nominalnoj cijeni od oko 7€ po akciji, a da je tržišna vrijednost akcija u trenutku konverzije 
bila značajno niža. Imajući u vidu da italijanska kompanija A2A gubi upravljačka prava 
ukoliko proda svoje akcije u EPCG prije isteka Ugovora, na Odboru je ocjenjeno da 
Ugovorom nijesu sagledani svi aspekti eventualnog dolaska trećeg partnera sa kojim bi 
država mogla da nastavi realizaciju projekata izgradnje drugog bloka TE Pljevlja. Članove 
Odbora su interesovali razlozi zbog kojih akcije koje italijanska kompanija A2A ima u 
Rudniku uglja a.d Pljevlja nijesu bile predmet Ugovora, s obzirom da ova kompanija 
raspolaže sa oko 39% vlasništva i može uticati na kretanja u repro lancu. Imajući u vidu 
navedeno, iskazano je mišljenje da je potrebno razmotriti mogućnost da se Rudnik uglja a.d 
Pljevlja vrati u državno vlasništvo. 
 Tokom rasprave, između ostalog, postavljeno je pitanje da li će Vlada ili Skupština 
davati saglasnost na izbor partnera ukoliko A2A odluči da proda svoj dio akcijskog kapitala u 
EPCG trećoj strani. 
 Na Odboru je konstatovano da će slučaju pokretanja put opcije i preuzimanja 
cjelokupnog akcijskog kapitala kompanije A2A u EPCG od strane države za 250 mil.€, 
cjelokupni iznos sredstava koji posjeduje EPCG na svojim žiro račnima, ostati u vlasništvu 
države kao i da ukoliko italijanski partner ne pokrene navedenu opciju, Vlada ima pravo 
preče kupovine akcijskog kapitala. 
 Nakon rasprave, Odbor je, sa pet glasova „za“, dva glasa „protiv“ i jednim 
„uzdržanim″ glasom, odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog odluke o prihvatanju 
akcionarskog ugovora između države Crne Gore i A2A  S.P.A. 
  

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar Damjanović. 
 
Treća tačka - TEKUĆA PITANJA 
 
Predsjednik Odbora, obavijestio je članove Odbora: 
 

a) da je Institut sertifikovanih računvođa Crne Gore dostavio dopis (br. 00-63-7/16-69/5) 
25. jula 2016. godine sa zahtjevom da učestvuju u raspravi na sjednici Odbora 
povodom razmatranja amandmana podnijetih na Predlog zakona o računovodstvu i 
Predlog zakona o reviziji. 

 U vezi sa tim, konstatovano je da se sjednica Odbora, na kojoj će se razmotriti 
amandmani podnijeti na navedene predloge zakona, planira za 29. jul 2016. godine, 
te da će predstavnici Instituta biti pozvani da učestvuju. 

 



5 

 

b) da je privredni subjekat Sindčel d.o.o. Nikšić dostavio dopis (br. 00-63-7/16-74) 26. jula 
2016. godine sa molbom za pomoć u pokretanju postupka definisanja pravnog statusa 
firme i radnika. Navedeni dopis podijeljen je na sjednici. 

 Polazeći od sugestije poslanika Veljka Zarubice, na Odboru je dogovoreno da se 
Vladi Crne Gore uputi dopis sa zahtjevom da relevantne institucije u okviru svojih 
nadležnosti i shodno važećim zakonskim propisima pokrenu adekvatne procedure 
za rješavanje problema navedenog subjekta. 

 
c) da je Agencija za zaštitu životne sredine dostavila 22. jula 2016. godine primjedbe i 

sugestije na Zakon o zaradama zaposlenih u javnom sektoru (br.00-63-7/16-37/1). 
Navedeni dopis podijeljen je na sjednici. 
 

d) da je Agencija za zaštitu konkurencije, na osnovu zahtjeva postavljenog tokom 
rasprave na sjednici Skupštine Crne Gore, dostavila 22. jula 2016. godine informaciju 
(00-63-7/16-63/3) koja sadrži sljedeće podatke: Pregled podnijetih zahtjeva za 
pokretanje prekršajnog postupka za 2014. i 2015. godinu, Pregled periodičnog 
novčanog kažnjavanja za 2013, 2014. i 2015. godinu i Ostvareni prihodi u periodu jun - 
jul 2016. godine. 
 

*     *     * 
Sjednica je završena u 11.05 časova. 

*     *     * 
 
Broj: 00-63-07/16- 
 
SARADNIK U SEKRETARIJATU ODBORA               PREDSJEDNIK ODBORA  
Demir Mujević, s.r.                                                     mr Aleksandar Damjanović, s.r. 
 
 

 
154. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, 

održana 27. jula 2016. godine 
 

REZULTATI GLASANJA 

O PREDLOZIMA AKATA 

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

PREDLOG ODLUKE 
O PRIHVATANJU 
AKCIONARSKOG 
UGOVORA IZMEĐU 
DRŽAVE CRNE 
GORE I A2A S.P.A 

Veljko Zarubica 
Rešid Adrović 
Filip Vuković 
Damir Šehović 
Almer Kalač 

Nebojša Medojević 
Radojica Živković 

Aleksandar Damjanović 

 


